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RG - 0002.P.XVI.2016 

 

P R O T O K Ó Ł  NR XVI/2016 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 23 czerwca 2016 r. 

 

Punkt 1.       
Otwarcie Sesji. 
Punkt 2.       
Potwierdzenie quorum. 
Punkt 3.       
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.       
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.       
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.       
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.   
Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za 2015 rok: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą wraz z informacją o stanie mienia za 
2015 r., 

b) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby  Obrachunkowej  
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta  
Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2015 rok, 

c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2015 
r., oraz wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2015 rok, 

d) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby  Obrachunkowej 
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

e) dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto 
n. Wartą, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia 
komunalnego Gminy Nowe Miasto n. Wartą. 

Punkt 8.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2015. 
Punkt 9.     
Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy  absolutorium  z  tytułu 
wykonania budżetu za 2015 rok. 
Punkt 10.   
Interpelacje Radnych. 
Punkt 11.    
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 12.   
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie Sesji. 
Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył XVI 

Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, Sołtysów oraz zaproszonych gości. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący Rady informował, że ustawowy skład Rady wynosi                           
15 Radnych, obecnych jest 15 w związku z powyższym podjęte uchwały będą 
prawomocne. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek posiedzenia Radni 
otrzymali zgodnie ze statutem - 14 dni przed posiedzeniem. W związku brakiem 
pytań zaproponował głosowanie za przyjęciem obrad. 

Za przyjęciem obrad opowiedziało się 15 Radnych „za”, 0 głosów 
przeciwnych, 0 wstrzymujących. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                     
i wnioski. 

Przewodniczący poinformował, że protokół z XV Sesji tradycyjnie 
zamieszczony był na stronie internetowej Urzędu w dniu 3 czerwca 2016 roku, 
Przewodniczący poprosił  o ewentualne uwagi do protokołu.  
W związku  z brakiem uwag pan Tomaszewski zaproponował głosowanie.  
Protokół z XV Sesji - został przyjęty 15 głosami „za”, 0 głosów przeciwnych,                             
0 głosów wstrzymujących. 
 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący poinformował, że czas leci bardzo szybko, jeszcze nie tak 
dawno Rada uchwalała budżet na 2016 rok, a już jest półrocze 2016 roku i Rada staje 
przed analizą sprawozdania z wykonania budżetu za 2015 rok oraz udzieleniem 
absolutorium. Wszystkie te zagadnienia zostały omówione na wspólnym 
posiedzeniu komisji w dniu 9 czerwca br., Rada omówiła również projekty uchwał 
na kolejną sesję 30 czerwca. Dziś dodatkowo Radni otrzymali jeszcze trzy projekty 
uchwał, które będą dodatkowo podejmowane na kolejnej sesji, dojdzie jeszcze jedna 
uchwała Ośrodka Pomocy Społecznej związana z uchwałą przyjętą przez Radę                 
w poprzednim miesiącu tj. przystąpienie do projektu realizowanego wspólnie                       
z PCPRem.  
W okresie od ostatniej sesji wiele się działo, odbyły się imprezy szczególnie z okazji 
Dnia Dziecka- w Boguszynie, w pozostałych sołectwach Sołtysi przygotowali dla 
swoich mieszkańców imprezy integracyjne. Odbyły się Wianki Nowomiejskie, które 
cieszyły się podobnie jak Dzień Dziecka w Boguszynie ogromnym 
zainteresowaniem. Przewodniczący dziękował organizatorom za trud włożony                  
w organizację imprez.       
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt informował, że dzisiaj główne skupienie to omówienie budżetu, pani 
Skarbnik zreferuje jego wykonanie. O większości spraw, wydarzeń mówił pan 
Przewodniczący, nie ma sensu tego powtarzać, imprezy, które się odbyły były 
bardzo udane. Z najważniejszych spraw to: są uzgodnienia konserwatorskie na ul. 
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Kościelnej w Nowym Mieście, zadanie będzie wkrótce realizowane; rozstrzygnięty 
został przetarg na budowę dróg w ramach FOGRu w Boguszynie i Chociczy, choć 
nie wiadomo jak to się ułoży gdyż zostanie zamknięty most, bez wątpienia będzie to 
utrudnienie dla wielu mieszkańców i może być utrudnieniem przy realizacji wielu 
projektów.  
Za tydzień na sesji będzie podejmowanych sporo uchwał, było omawiane to już na 
komisji.    
    
Ad 7) Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą za 2015 
rok: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania                           
z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą wraz z informacją                    
o stanie mienia za 2015 r., 
 Głos w tym punkcie zajęła pani Elżbieta Mnich - Skarbnik gminy, która 
wyczerpująco omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2015, 
bilans organu, bilans jednostki, bilans rachunku zysku i strat. Pani Mnich 
poinformowała, że najważniejszym dla budżetu, dla przedstawienia sytuacji 
finansowej jest bilans z wykonania budżetu. Jak się porówna sprawozdanie 
opisowe z bilansem z wykonania budżetu to wszystko musi się zgodnie 
pokrywać.  
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
b) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2015 
rok, 
 Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, pan Waldemar 
Tomaszewski, który odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o 
przedłożonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Gminy za 2015 rok – SO-0954/31/10/Ln/2016 z dnia 21 kwietnia 2016 roku. 
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 
2015 r., oraz wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2015 rok, 

Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady Gminy, pan 
Tomaszewski, który w imieniu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
odczytał opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2015 r., 
oraz wniosek o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2015 rok. 
Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
d) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej, 
 Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, pan Waldemar 
Tomaszewski, który odczytał uchwałę nr 0955/33/10/Ln/2016 Składu 
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Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 19 maja 
2016 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Wójta Gminy Nowe Miasto nad Wartą z tytułu wykonania budżetu za rok 
2015.    
 

e) dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Nowe 
Miasto n. Wartą, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie 
mienia komunalnego Gminy Nowe Miasto n. Wartą. 
 Jako pierwszy głos zabrał Radny Marek Mroziński pytał na jakich 

kontach są księgowane zaległości.  
Pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy informowała, że jak są 

obciążenia to jest to księgowane tak, że każdy ma swoje indywidualne 
konto. Kiedy następuje wpłata, to umniejsza się ją po stronie 
przeciwnej, czyli jakby była stuprocentowa ściągalność byłaby dużo 
większa nadwyżka.  Im starsze zaległości tym mniejsza na to realność, 
łatwe do zaobserwowania jest to, że chociaż urząd ściąga te zaległości 
to obciążenia dodatkowe nakładane są przez sąd i komornika są one 
znaczne, bo to się kształtuje od 400 zł do 1000 zł dodatkowo, pomimo 
to bieżące nie są płacone, ponieważ jak ściągnie się komuś zaległości, to 
już nie jest w stanie zapłacić wszystkiego. Ludzie przychodzą bo 
dostają pisma i jest coraz większy wpływ kwot, są grupy ludzi których 
nazwiska się powtarzają a ich zaległości są w wodzie, podatku, 
śmieciach. Są przypadki, że komornik nie ma co ściągnąć.  

Pan Aleksander Podemski, Wójt Gminy informował, że są tytuły 
komornicze, ale jest grupa ludzi, która nie ma konta, pracę mają na 
czarno, i nie ma czego zająć, a mają się dobrze, za nic nie płacą i taką 
mają receptę na życie. Tytuły wracają, a jadąc przez gminę widać, że 
mieszkańcy z zaległościami żyją sobie całkiem w dostatku, baseny 
przed domem, a za tą wodę nikt nie płaci. Są też sytuacje, że ściąga 
komornik osobom które żyją od miesiąca do miesiąca, z biednej np. 
emerytury.           

 Radny Mirosław Ratajczak wyraził zdanie, że należy wobec dłużników 
podjąć radykalne kroki- odciąć wodę.  

Wójt informował, że taka osoba pójdzie do telewizji, że dzieci nie 
mają wody, nie mają gdzie się umyć. Sytuacje są różne i złożone, np. 
jest też trudna kwestia płacenia przez gminę odszkodowań dla 
Spółdzielni Mieszkaniowej- są to bardzo wysokie kwoty. Płaci gmina za 
ludzi którzy po prostu wynajmują mieszkania i nie płacą, a że gmina 
nie ma mieszkań zastępczych, komunalnych to musi Spółdzielni płacić. 
Są oczywiście ludzie tacy których los nie oszczędza, nie można 
generalizować.    

 Radny Ratajczak proponował, obniżenie kosztów poboru wody. 
Wójt informował, że na początku są uprzejme pisma, próba 

nawiązania kontaktu, namowy na rozkładanie zaległości na raty,                        
są obietnice, ale w większości przypadków nie dotrzymują słowa.   

 Radny Juliusz Twardowski pytał czy dobrze zrozumiał, że były trzy 
wnioski na pozyskanie środków w ramach pożytku i wolontariatu. 
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Pani Skarbnik informowała, że były cztery wnioski, trzy razy po 
10 000, 00 zł i jeden wniosek za 4 660, 00 zł.  

 Radny Twardowski pytał co stało się z resztą kwoty która została, bo 
zabezpieczone w budżecie było 45 000, 00 zł, a było to zwiększane                     
w ciągu roku, ponieważ przy przyjmowaniu budżetu była 
zabezpieczona kwota 30 000, 00 zł.  

Pracownica biura rady informowała, że zabezpieczono kwotę 
30 000,00 zł na pożytek i wolontariat, w ciągu roku jedno ze  
Stowarzyszeń złożyło wniosek o zwiększenie środków, Rada to 
uczyniła, jednakże ta organizacja z tych środków nie skorzystała, 
pozostały one w budżecie. 

 Radny Ratajczak, wyraził opinię, że można się cieszyć z wykonanych 
inwestycji, gmina nie ma długu, jest jeszcze nadwyżka, oby tak dalej.  

 Wójt Gminy informował, że nie objęto tylko udziałów w ZGO 
ponieważ gmina stała na stanowisku, że była to za wysoka kwota.                            
Jest jeszcze do wykonania rekultywacja wysypiska w Elżbietowie, 
działania w tym zakresie są dalej podejmowane.   

 Radny Wincenty Pawelczyk wyraził również zadowolenie,                               
że zeszłoroczny budżet został dobrze zrealizowane, oby był taki co 
roku.  

 Radny Jacek Nyczke poinformował, że wynotował dane statystyczne                   
tj. zaległości z tytułu opłat za wodę, ścieki, energię, czynsze mieliśmy 
na końcu roku przeszło 795 000,00 zł, w roku 2014- 657 000, 00 zł, w 
2013- 555 000, 00 zł, ale liczba dłużników jest stale na tym samym 
poziomie. Pocieszające jest to, że z tytułu sprzedaży wody mieliśmy 
512 dłużników w ubiegłym roku, w 2014- 599 dłużników, a w 2013 
roku- 609 dłużników, czyli liczba jest malejąca, co można wnioskować, 
że nakazy mają jakiś skutek. Taka sama sytuacja jest z tyt. 
odprowadzania ścieków, w 2015 roku było- 366 dłużników, w 2014 
roku- 396, a w 2013 roku- 399.      

 Przewodniczący Rady Pan Waldemar Tomaszewski pytał panią 
Skarbnik, iż przy projektowaniu budżetu w dochodach było planowane 
377 674, 00 zł w związku z kanalizacją sanitarna w Boguszynie, w 
palnie opisowym jest już 155 825, 00 zł- zmieniła się ta kwota, w opisie 
jest zapisane, że w związku ze zmianą dofinansowania- koszty 
projektu. Czyli zmieniły się zasady dofinansowania czy koszt zadania 
był mniejszy. 

Pani Mnich informował, że na początku planowane było 
dofinansowanie na podstawie kosztorysu inwestorskiego, po przetargu 
koszt wykonania kanalizacji spadł. Była aneksowana umowa, bo Gmina 
płaciła taniej. Marszałek płaci koszty kwalifikowalne, dlatego od 
Marszałka gmina otrzymała mniejsze dofinansowanie, ale gmina nie 
płaciła tym samym tyle za wykonanie inwestorskie.  

 Przewodniczący dodał, że budżet ten już w samym projekcie był 
ostrożny, gdyż zakładał mniejsze wydatki majątkowe, szczególnie w 
inwestycjach w porównaniu do roku 2014 gdzie wydatki majątkowe 
planowane były na ponad 3 miliony złotych, a w tym roku niecałe dwa 
miliony złotych. Jeżeli chodzi o wykonanie budżetu po stronie 
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dochodów to należy wspomnieć, że po raz pierwszy planowany był 
budżet na 31 milionów 587 tysięcy złotych i wykonany został prawie w 
100%, więc przekroczył kwotę 30 milionów złotych po stronie 
dochodów. Ze sprzedaży nie udało nam się sprzedać wszystkich 
działek w Chociczy- był dwa razy przetarg. Na początku 2015 roku 
okazało się że była nadwyżka 677 tysięcy złotych- za co zrobiona  była 
droga w Boguszynku, zapewne można było iść bardziej odważnie w 
kierunku inwestycji.  
Zaległości są większe w stosunku do roku 2014 o prawie 260 tysięcy 
złotych, ale najbardziej niepokojące są zaległości z tytułu podatku za 
odpady, bo sięgają one 52 tysięcy złotych, czyli wzrosły o prawie 20 
tysięcy złotych.  
W roku 2015 umorzenia są mniejsze, w roku 2015 niecałe 37 tys. zł,                       
a w 2014 roku 45 tys. zł. 
Przewodniczący ocenił wykonanie budżetu pozytywnie i tak jak 
komisja rewizyjna wnioskuje o udzielenie absolutorium, tak też 
Przewodniczący wyraził opinie, że należy absolutorium udzielić. 

W związku z brakiem dalszych pytań, Przewodniczący zamknął dyskusję,                              
i zaproponował przejście do przyjęcia uchwał.     
 
Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 
rok 2015. 
 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady  
po czym w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. Przewodniczący 
przypomniał, że tą uchwałę przyjmuje się zwykłą większością głosów.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                       
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XVI/99/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                       
23 czerwca 2016 r., stanowi załącznik do protokołu.  

Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium                     
z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok. 
 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady      
po czym w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. Przewodniczący 
przypomniał, że tą uchwałę przyjmuje się bezwzględną większością głosów.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XVI/100/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
23 czerwca 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 10) Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku z czym 
przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 11) Wolne głosy i wnioski. 

 Mieszkaniec miejscowości Nowe Miasto nad Wartą Pan Paweł Marciniak 
pytał jaki jest stan faktyczny sprawy wysypiska śmieci w Chromcu.  
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 Wójt informował, że decyzje które zostały podjęte, decyzje wydane 
które zmierzają w kierunku usunięcia tych odpadów one się 
uprawomocniły i właściwie nie pozostaje nic innego jak właścicielowi tych 
nieruchomości uprzątnąć. Niedawno Wójt przeprowadził z tym panem 
rozmowę, podczas której Wójt uzmysłowił, że te decyzje są prawomocne, 
najwyższy czas to uprzątnąć. Na razie nie widać, aby coś się w tym 
temacie działo, ludzi to niepokoi, a łatwo było nazwozić te śmieci, a teraz 
jest problem.     

 Radny Jarosław Stawicki informował, że za 5 dni będzie rocznica 
poznańskiego czerwca powiat średzki włączył się w obchody i o godzinie 
630 zostaną uruchomione na minutę syreny, Radny pytał czy nasza gmina 
mogłaby również się w to włączyć za pośrednictwem Obrony Cywilnej.  
 Wójt zawiadomił, że jutro podejmie działania w tym temacie.    

 Radny Mirosław Ratajczak pytał czy jest możliwość zajęcia mienia pana 
który zgromadził śmieci w Chromcu, w zamian za to że Gmina poniesie 
koszty związane z usunięciem ich.   
 Wójt informował, że jest taka możliwość pytanie tylko co można zająć, 
w domu mieszka rodzina trzypokoleniowa, samochody które tam stoją 
nie są jego, a to co tam stoi nadaje się na złomowisko.  

 Radny Juliusz Twardowski pytał jakie są w tym temacie w ogóle 
możliwości.  
 Wójt informował, że możliwość jest jedna wywieźć wszystkie śmieci na 
koszt podatnika, a później coś ugrać w zamian, tylko nie bardzo jest co.  

 Radna Zofia Kędziora informowała, że mieszkańcy Boguszyna mają 
problem z rozjeżdżaniem dróg przez samochody ciężarowe, a wciąż ich 
przybywa. Nie wiadomo czy są one prywatne czy tylko przewozowe, a od 
strony prawnej osoba która zakłada działalność musi wyznaczyć miejsce 
postojowe do tych samochodów, natomiast mieszkańcy te samochody 
podstawiają pod oknami sąsiadów. 
 Wójt informował, że w jednej sytuacji już interweniował, trzeba by 
wprowadzić całkowity zakaz, ale wtedy rolnik też już nie wjedzie, a na 
tych rolników też się skarży.  

 Radny Marek Mroziński pytał czy z regulaminu utrzymania czystości 
wynika, że właściciel działki jest zobowiązany dbać o jej czystość. Gdyż na 
skrzyżowaniu w Klęce właściciel działki od dwóch, trzech lat nie wykasza 
traw, czy można go zmusić do uporządkowania?  
 Wójt informował, że wynika to z regulaminu i zobaczy Wójt jakie 
Gmina ma możliwości.  

 Radny Mroziński pytał czym kieruje się zarząd powiatu w tym, że od nas 
chcą 4 tysiące złotych na utrzymanie promu w Dębnie, a gminie 
Zaniemyśl sponsoruje darmową komunikację autobusową.  
 Pan Stefan Kominek- Radny powiatowy informował, że chodzi 
zapewne o współpracę, ale sprawę przekaże.  

 Przewodniczący Rady pytał pana Wójta czy spotkał się ze starostą                         
w sprawie pomalowania pasów na drodze powiatowej biegnącej przez 
ulicę Poznańską przy przejściu przez „11” na ścieżce rowerowej. 
    Wójt informował, że ostatni tydzień go nie było, ale z tego co wie to 
był starosta średzki i oglądał tą drogę, odnośnie tych przejść itd.                     
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Byli przez ten deszcz wtorkowy- wtedy spadło 50 mm deszczu na metr 
kwadratowy. Zalało nowomiejski rynek, mieszkańców, samochody, napór 
wody koło pani Waszyńskiej zarwał chodnik, zalało mieszkankę                     
i to dotkliwie, bo woda przelewała się drugą stroną domu, gdyż nie ma 
odwodnienia na całej Poznańskiej. Ale nie wiadomo jakie decyzje zapadły.     

 Radny Twardowski wyraził zdanie, że gmina nie jest w stanie zbudować 
takiej kanalizacji odpływowej która odbierze taką ilość wody, nawet 
miasta zalewało przy takich opadach, ale niestety mieszkańcy też są sobie 
winni, kiedyś były rowy, głębokie, teraz mieszkańcy zasypują te rowy, 
robią sobie parkingi przed domem, jeszcze to kostkują i woda nie ma 
gdzie uciekać, sami zasypujemy najlepsze melioracje.   

 Pan Paweł Marciniak informował, że na ulicy Poznańskiej przy Zielonym 
Rynku też stoi woda, zimą może być lodowisko, czy przewiduje się jakiś 
remont.  
 Wójt informował, że to już jest pytanie do powiatu.   

 Radny Leszek Zacharyasz pytał kiedy będą podjęte prace związane                       
z odwodnieniem bo kolejna ulewa i sytuacja się powtórzy.  
 Wójt informował, że prace będą podjęte przez naszą ościenną firmę,               
bo sami nie mają takiej która mogłaby to wykonać. 
Radny powiatowy pan Stefan Kominek informował, że starosta 
informował, że dzisiaj ma przyjechać materiał i faktycznie będzie                     
to wykonywała firma z gminy Nowe Miasto.   

 Przewodniczący Rady przypominał, że za tydzień kolejna sesja, tych 
uchwał się sporo nazbierało, dzisiaj Radni otrzymali jeszcze trzy, dojdzie 
jeszcze jedna pani Iwony.    

 
Ad 12) Zamknięcie sesji. 
 O godzinie 1800 Przewodniczący zamknął XVI Sesję Rady Gminy. 
 
 
Protokołowała        Zatwierdził 
Podinspektor ds. Rady Gminy                    Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak              /-/ Waldemar Tomaszewski 
  


